
Medlem af Folketinget Sophie Hæstorp Andersen (S) har den 12. september 
2013 stillet følgende spørgsmål nr. S 2372 til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares.

Spørgsmål S 2372:

”Hvad er ministerens holdning til, at den norske regering den 3. september 
2013 valgte at bygge tre kompakte partikelterapianlæg i Norge til behandling 
af kræftsyge børn med protoner fremfor at bygge et stort anlæg?”

Svar:
Der henvises i spørgsmålet til en gengivelse på Oslo Universitetssykehus’ 
hjemmeside af en udmelding, som den daværende norske sundhedsminister 
ifølge gengivelsen kom med den 3. september 2013. Ifølge hjemmesiden til-
kendegav den daværende sundhedsminister, at regeringen gik ind for at byg-
ge tre regionale protonterapicentre i hhv. Oslo, Bergen og Trondheim. Den 
tiltrædende norske regerings konkrete planer for området er - så vidt jeg er 
orienteret - endnu ikke kendte.

Jeg noterer mig, at det angiveligt vil koste ca. 1,5 mia. norske kroner at etable-
re tre centre.  
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